
Ofensiva promocional
dels ports illencs
La presència dels ports a Londres, Barcelona, Génova i Hamburg
permet descobrir arreu d’Europa les excel·lències del litoral balear 
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Les Illes Balears tenen a la trans-
parència de les seves aigües
marines, a la bellesa espectacu-
lar del seu litoral i a la varietat i
la qualitat de les instal·lacions i
els serveis portuaris uns dels
reclams més destacats de tota la
Mediterrània per atraure els
amants de la nàutica. I ha estat
precisament l’idea de multipli-
car les oportunitats de desenvo-
lupament de l’activitat turística i
industrial que envolta el turisme
blau l’objectiu fonamental de
l’ofensiva promocional que
durant els mesos d’octubre i
novembre d’enguany ha dut a
terme Ports IB a les principals
cites nàutiques i turístiques
d’Europa.

Gènova va ser la primera
escala de la intensa activitat de
difusió duta a terme per Ports
IB. El saló nàutic celebrat a
aquesta ciutat italiana comptà
entre els dies 3 i 11 d’octubre
amb un estand dissenyat per
mostrar i demostrar perquè les
Balears poden ser líders en turis-
me blau i perquè les nostres illes
disposen d’una activa indústria
nàutica capaç d’atendre totes i
cadascuna de les necessitats dels
navegants.

I de Gènova a Hamburg, on
les Balears participaren com a
regió convidada d’honor i que
esdevingué una oportunitat
única perquè els aficionats a la
mar d’arreu del món, i especial-
ment els alemanys, que es donen
cita, any rere any a la
Hanseboot, la fira nàutica més
important del nord d’Europa,
coneguessin les infinites possibi-
litats de gaudir del litoral de les
Balears. La Hanseboot és un
punt de trobada on les Illes
Balears poden mostrar al món
en general, i al sector nàutic ale-
many en particular, la seva
naturalesa privilegiada i la seva
oferta portuària de qualitat, i
posar-les a la disposició de
navegants i turistes 

L’aturada següent del «creuer»
promocional de Ports de les Illes
Balears fou el Saló Nàutic de
Barcelona, on també hi hagué
una nodrida representació del
sector nàutic balear.

La promoció al saló nàutic
espanyol de referència coincidí
en el temps amb l’ofensiva de
difusió feta a la World Travel
Market de Londres, una exposi-
ció en aquest cas de caire turístic
que serví per demostrar  a milers
de visitants que a les Illes tenim
el millor de la mar i de la terra.

En suma, Londres, Barcelona,
Gènova i Hamburg, però també
Madrid, Dusseldorf, Berlín,
París i Mònaco són proves evi-
dents de l’aposta que fa el

existent d’amarraments a l’estiu
sense necessitat de grans obres
ni grans impactes paisatgístics.

El Govern de les Illes Balears
destina cada any més de 5
milions d’euros a la retirada de
residus de les platges i de les
aigües litorals a través de briga-
des de neteja i de 40 embarca-
cions, el que suposa una indub-
table millora per a l’estat
ambiental de les nostres costes i
per a la nostra imatge com desti-
nació turística de referència. 

Aquestes activitats promocio-
nals han estat organitzades con-
juntament per la Conselleria de
Medi Ambient i la Conselleria
de Turisme i han contat amb la
col·laboració de la Cambra de
Comerç de Mallorca i les princi-
pals associacions nàutiques de
Balears.

Govern de les Illes Balears per
aconseguir que els ports illencs,
les seves característiques parti-
culars, irrepetibles i diferencia-
dores, tenguin una presència
específica i prou activa a les
principals cites sectorials i turís-
tiques nacionals i internacionals. 

I és que el canvi operat en els
darrers dos anys per l’estratègia
de promoció obeeix al convenci-
ment de les possibilitats clares
que presenten les Balears per
atreure a la gent amant de la mar
fins a les nostres illes en qualse-
vol moment de l’any. I és que no
cal oblidar que l’augment quali-
tatiu i quantitatiu dels serveis
portuaris, les bones condicions
climatològiques i una situació
geogràfica estratègica són factors
de primer ordre per assolir amb
garanties d’èxit la desestaciona-

lització turística a través de la
nàutica. «Ports oberts tot l’any»
no és només una frase publicità-
ria. És l’expressió d’un somni
que comença a fer-se realitat.

Més de 13.000  amarratges
portuaris, 4.000 de manera direc-
ta i uns 9.300 de manera indirec-
ta mitjançant concessions admi-
nistratives. En els últims dos
anys, el Govern ha creat més de
mil nous amarratges a través de
pantalans flotants que es mun-
ten durant l’estiu i poden des-
muntar-se durant l’hivern, quan
la demanda és més baixa. Així
mateix, s’han reordenat els
espais portuaris per a oferir una
major capacitat d’amarratge. 

D’aquesta manera, amb els
pantalans flotants i la reordena-
ció, s’ha pogut atendre una bona
part de la creixent demanda
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>>>> UNA APOSTA DECIDIDA PEL TURISME NÀUTIC EL DETALL

El turisme nàutic interessa sí o
sí. Perquè es tracta d’una acti-
vitat que no consumeix terri-
tori. Perquè és una font de
diversificació de l’economia. I
perquè només l’any 2008 va
generar uns ingressos de 537
milions d’euros. Raons totes
elles per les quals no només
cal seguir fent esforços de
promoció, sinó també accions
de millora constant de la qua-
litat dels serveis que els nave-
gants poden trobar a les Illes.
Per aquest motiu, en el decurs
del saló nàutic de Barcelona,
el conseller de Medi Ambient,
Miquel Àngel Grimalt, anuncià
que el seu departament desti-
nará el pròxim any una inver-
sió de 41 milions d’euros a la
millora dels ports illencs.

La conselleria de Medi
Ambient, a través de Ports de
les Illes Balears, està realitzant
un gran esforç per a ajudar en
el desenvolupament de la
nàutica de Balears i un creixe-
ment sostenible de places d’a-
marratge amb actuacions
totalemnt respectuoses amb
l’entorn.

Any 2010: 41
milions en
millores als
ports de Balears

Visita de la
premsa alemanya
especialitzada

Dalt: delegació balear en la fira de Gènova. Baix a l’esquerra: Bartomeu Calafell, director general del mar, al costat del
conseller de Turisme, Miquel Nadal, i el president de la Cambra de comerç de Mallorca, Juan Gual, a Hamburg. A la
dreta: detall de l’expositor de Ports IB en el Saló de Barcelona i part de la delegació a Londres. / Fotos: PORTS IB

Les Conselleries de Turisme i
de Medi Ambient, amb la
col·laboració de la Cambra de
Comerç i de de les principals
associacions nàutiques illen-
ques, organitzaren el mes de
setembre la visita a les Illes
d'una delegació de periodistes
de les  principals entitats de
premsa especialitzada de nàu-
tica d'Alemanya, per tal que
conegueren in situ la realitat
portuària i del sector nàutic
de les nostres illes. 
A més de les visites de les ins-
tal·lacions portuàries, els
periodistes celebraren una
trobada amb els representants
del sector nàutic balear, a la
qual assistiren Manuel Patiño,
vicepresident de Ports IB;
Carlos del Salvador, director
general d'Ordenació Turística
de la Conselleria de Turisme;
Martin Muth, director de la
fira Hanseboot d'Hamburg; i
membres de les principals
organitzacions nàutiques de
la Comunitat Autònoma.
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Ports IB és l’ens públic depenent
de la Conselleria de Medi
Ambient que assumeix les com-
petències i funcions executives
dels ports depenents del Govern
de les Illes Balears. Presidit pel
conseller de Medi Ambient,
Miquel Ángel Grimalt, i vicepre-
sidit per Manuel Patiño, Ports IB
és un organisme públic que ges-
tiona, a més d'una xarxa de ram-
pes en tot el litoral balear, un total
de 41 instal·lacions portuàries
d’atracament a totes les Balears:
32 a Mallorca, 6 a Menorca i 3 a
l’illa d’Eivissa. Un nombre elevat
d’instal·lacions a les quals està
previst afegir tots els ports recre-
atius i esportius situats en els cinc
ports d’interès general que a les
Illes gestiona l’Autoritat
Portuària de Balears.
Passat l’equador de la legislatura,
Manuel Patiño repassa per a
Infoports el balanç d’aquests 28
mesos transcorreguts. Un balanç
que considera «molt bo» i «ajus-
tat als objectius proposats»: utilit-
zació racional del litoral, foment
de l’activitat econòmica dels
ports, autosuficiència financera,
reordenació portuària i incre-
ment de la prestació de serveis
als usuaris.

Pregunta.- L’increment experi-
mentat pels cànons dels conces-
sionaris dels ports de gestió indi-
recta pot dur a pensar que Ports
IB té, per sobre de tot, voluntat de
recaptar.

Resposta.- No, no és així. Ha
de quedar molt clar que Ports IB
no és un negoci, sinó un servei
públic que gestiona unes
instal·lacions portuàries i que té
l’obligació de mantenir en bon
estat la qualitat del servei que
mereixen els usuaris nàutics.
Aclarit això, també s’ha de dir
que l’actualització dels cànons és
normal a tot arreu, sobre tot aquí,
a les Balears, on no s’havien
actualitzat durant molt s’anys i
on hi havia ports que pagaven
una quantitat ínfima.

PPEEPPEE  QQUUIIRROOGGAA
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El vicepresident de Ports IB assegura en
aquesta entrevista que el balanç del 28 mesos
de gestió, des de l’inici de la legislatura, «s’a-
justa als objectius proposats» El volum d’in-
versions ha superat els 50 milions d’euros

P.- Com es calcula el cànon?
R.- És un càlcul molt senzill

que està previst a la Llei. La pri-
mera passa és fer una valoració
oficial tècnica i rigorosa de tota la
instal·lació portuària, tant de la
seva superfície en terra com del
seu mirall d’aigua, que es publica
al BOIB. Desprès, d’aquesta valo-
ració es dedueixen totes les des-
peses d’inversió previstes en el
pla d’obres que pensa executar el
concessionari. Finalment, s’aplica
un 5% a la quantitat resultant. És
evident que el percentatge final
no és igual per a tots, ja que un
club amb, per exemple, 40 ama-
rratges pagarà menys que el que
té 400.

P.- Això vol dir que la propor-
ció del cànon és distinta en cada
club, en funció de la valoració
que es faci de la instal·lació por-
tuària i de les inversions progra-
mades pel consessionari.

R.- Exacte. Per això no tots els
concessionaris paguen el mateix
cànon. I he de dir que no és veri-
tat, com s’ha dit, que l’actualitza-
ció dels cànons hagi multiplicat
per 20 la quantitat que es pagava.
Per posar alguns exemples que
són públics, li diré que a Fornells
es pagaven 3.200 euros que, amb
l’adaptació a la llei de ports, han
passat a 35.000, o que al Club
Nàutic de Ciutadella s’ha passat
de pagar 10.000 € a 73.000.
Repeteixo: no es tracta d’un
negoci, sinó d’aplicar la Llei i
d’actualitzar uns cànons que eren
molt baixos. 

P.- És cert que si un concessio-
nari inverteix en esport nàutic se
li rebaixa el cànon? 

R.- Sí. Així és. Tots aquells
ports que fomentin l’esport nàu-
tic i puguin demostrar anual-
ment les seves activitats esporti-
ves i la quantitat econòmica que
hi han destinat, tindran una
deducció en el seu cànon. 

P.- S’han anat renovant les
antigues concessions dels clubs
nàutics Quantes falten per reno-
var?

R.- La renovació del club de Sa

Manuel Antonio Patiño posant en la seu de Ports de les Illes Balears. / Foto: JOSÉ LUIS MIRÓ-MALLORCA PRESS

«Volem renovar
les concessions
dels clubs abans
de cap d’any»

PORTS IB AL DIA

Ports IB col·labora amb la causa
humanitària Les Voiles du Partage
La Conselleria de Medi
Ambient, a través de
l'empresa pública
Ports IB, col·labora
amb l'escala en el Port
de Sóller de l'ONG Les
Voiles du Partage
durant la seva traves-
sia cap a l'Àfrica, on
està previst lliurar
material mèdic i esco-
lar. Ports dels Illes
Balears ha col·laborat amb aquesta ONG amb l'aportació de material
per a escoles de Cap Verd i de Senegal. La travessia dels Voiles du
Partage es va iniciar el passat 4 de setembre a la ciutat francesa de
La Ciotat i durà a les embarcacions participants de Dakar a Senegal.
Durant el recorregut faran escales en el Port de Sóller, Marina Smir
(El Marroc), Agadir (El Marroc) i Mindelo (Cap Verd).L'ONG aprofità
la seva escala per a donar a conèixer el seu projecte d'ajuda huma-
nitària a Africa, que consisteix a l’enviament de material mèdic i
escolar, així com a la realització del projecte SODIS per a la desin-
fecció d’aigua. Cal dir que el CP Gabriel Vallseca de Palma col·labo-
rà de forma activa amb l’aportació material escolar per part dels
seus alumnes i farà el seguiment i l’estudi de la labor humanitària
que es realitza a Àfrica. 

El personal de Ports IB es 
recicla en matèria de residus
En el marc de les accions formatives organitzades per Ports IB, els
passats dies 26 d'octubre i 12 i 18 de novembre, treballadors d'a-
questa empresa pública visitaren les instal·lacions de TIRME, l'em-
presa que s'encarrega a Mallorca de la gestió de residus. La visita
començà amb una sessió formativa, impartida per experts de
Mallorca Recicla, en la qual es parlà sobre els plans directors en la
matèria, la normativa de referència, els tipus de residus i les inicia-
tives que, com a ciutadans, podem dur a terme per reduir la genera-
ció de residus i/o en el seu cas fer una separació correcta per facili-
tar el seu reciclatge. Desprès, es visitaren les diverses plantes de
reciclatge del centre de tecnologies ambientals i es comprovà el
funcionament de la maquinària que es fa servir per separar els dife-
rents tipus de residus a fi de destinar-los a les empreses que fan les
tasques de reutilització.

Col·laboració amb el circuit 
de regates ANAM de 2010

Ràpita està pràcticament tancada
i només està pendent de ratifica-
ció per part de l’assemblea de
socis. I ja hem començat les nego-
ciacions amb els concessionaris
dels clubs de Can Pastilla,
s’Arenal, Cala Gamba,
s’Estanyol, Palmanova i Pollença.
Si el procés negociador continua

com fins ara, les previsions són
que aquests clubs puguin obtenir
la renovació dels títols de conces-
sió abans que acabi l’any 2009.
Desprès s’hauran de negociar la
renovació dels títols de les mari-
nes.

P.- Un dels assumptes que més
interes desperta és el relatiu als

amarraments. Quant han cres-
cut?

R.- Les accions dutes a terme
durant aquesta legislatura han
permès incrementar el nombre
d’amarratges en 1.400 places
noves. Crec que es tracta d’un
augment molt significatiu i
important si es té en compta que
aquest increment del 10% s’ha
dut a terme, a més mitjançant la
reordenació dels miralls d’aigua i
amb actuacions que no han exigit
la realització de cap obra. L’idea
és continuar fent feina en altres
ports per aconseguir-ne més.

P.- S’ha solucionat l’assumpte
de les llistes d’espera?

R.- És un tema en el qual estam
fent molta feina i està en vies de
solució. Per primera vegada, des-
près de 16 anys, l’Administració
s’ha proposat en firme reduir les
llistes d’espera i fer ho amb total
rigor i transparència. De fet, hem
publicat aquestes llistes al nostre
lloc web, de forma que tothom
pugui consultar-les i comprovar
que l’assignació dels amarra-
ments es fa sense cap tipus de
favoritisme i amb una transpa-
rència absoluta. Les tasques de
reordenació que hem dut a terme
ens ha permès concedir 50 ama-
rrartges al Port de Pollença, una

actuació que, que en el decurs del
primer semestre de 2010, s’aplica-
rà de forma simultània a la resta
dels ports de gestió directa.

P.- S’ha dit que hi ha molta
picardia en les llistes d’espera...

R.- S’ha de dir que, sí, que un
poc sí que n’hi havia. Cal recor-
dar que es varen crear ara fa més
de 15 anys i que en aquests temps
alguns sol·licitants s’havien
apuntat a diferents ports, amb el
seu nom o amb el d’alguna mem-
bre de la família, per a la mateixa
embarcació. Aquest tipus de
picardia ens va fer pensar en la
possibilitat que les llistes pogues-
sin estar un poc inflades. A més,
calia descomptar dels llistats
aquells usuaris que durant
aquests anys han venut el seu vai-
xell, han mort, o fins i tot figura-
ven a les llistes tot i haver aconse-
guit una plaça.  

P.- Aquests amarratges, s’assig-
nen als titulars dels vaixells? 

R.- Sí, per descomptat. Així ho
establix la Llei. El titular ha de ser
el propietari de l’embarcació,
com a mínim en un 50 per cent. Si
la ven, perd l’amarrament. En
aquest sentit, s’ha de tenir en
compte que quan han transcorre-
gut tres anys des de l’assignació
de la plaça, es torna a comprovar

la documentació del vaixell i
altres tipus dades, per tal de man-
tenir l’assignació o, el seu cas, lle-
var-lo.

P.- Les rampes són altra de les
qüestions que preocupen als
usuaris

R.- Sí, i a nosaltres també.
Precisament per aquest motiu, la
política de Ports IB quant a ram-
pes és mantenir tota la xarxa de
rampes en bon estat, i fer-ne
millores. Una d’aquestes actua-
cions de millora, que ha estat
molt bé acollida,  ha estat la de
posar uns petits guals per evitar
que la gent  rellisqui. Ports IB pro-
jecta, a més, ampliar algunes ram-
pes una vegada que hi tenguem
el suport municipal per dur a
terme aquesta tasca. I no cal obli-
dar la importància de que les
rampes més utilitzades tenguin a
prop un aparcament.

P.- Parlem d’infraestructures
Quanta inversió s’ha fet i quanta
hi ha prevista? 

R.- Des del començament de la
legislatura, el volum de la inversió
realitzada en la millora dels ports
ha superat els 50 milions d’euros.
Una quantitat a la qual s’han d’a-
fegir els 41 milions que el Govern
té previst invertir durant l’any
2010, una inversió que inclou les

obres de nou dic de Ciutadella.
P.- Parlem de Ciutadella: quan

dic estigui acabat, com es pensa
reordenar la cala una vegada que
els grans vaixells l’hagin abando-
nat?

R.- Tota la zona que estava
dedicada al tràfic mercant es con-
vertirà en port recreatiu, de forma
que els amarraments per als vai-
xells d’esbarjo augmentaran.
Aquests amarratges seran públics
i estaran, majoritàriament, gestio-
nats directament per Ports IB. Tot
i així, algunes d’aquestes places es
reintegraran al Club Nàutic, ja
que en el seu moment, i amb vista
a proporcionar més seguretat al
moviment dels mercants, es deci-
dí llevar alguns punts d’amarra-
ment al Club. Pel que fa a la dàr-
sena de Cala Busquet, aquesta
estructura serà ampliada i millo-
rada.

P.- I la seguretat dels ports,
també ha millorat?

R.- Així és. Hem fet moltes
millores. La previsió és, de fet,
que tots estiguin dotats de càme-
res de vigilància i de sistemes de
tancament de pantalans. A més,
hem instal·lat en tots els molls
escales de salvament i cercles sal-
vavides. I no cal oblidar que tots
els recintes portuaris disposen
d’extintors portàtils. 

Però a més de la seguretat físi-
ca, cal parlar de les mesures adop-
tades en seguretat ambiental, de
manera que en tots els ports hi ha
actualment punts adients per a
recollida selectiva, així com conte-
nidors per a reciclatge. I no s’ha
d’oblidar que els ports de gestió
directa tenen un pou de decanta-
ció ambiental en els seus vara-
dors. 

P.- Quan estarà enlllestit el
Reglament de la Llei de Ports de
Balears? 

R.- També treballam en aquest
assumpte. De fet, ja hem elaborat
un esborrany que està essent
objecte de revisió en una sèrie de
reunions de caire tècnic que duim
a terme setmanalment. Quan les
tasques de revisió hagin acabat,
volem presentar-lo a tot el sector
nàutic, perquè ho analitzin i facin
les propostes de millora que con-
siderin oportunes.

P.- Quina ha estat la tasca dins
matèria de promoció?

R.- Crec que hem fet un esforç
molt important i hem aconseguit
sortir a l’exterior i estar presents a
les fires més importants nacionals
i internacionals, tant de caràcter
sectorial com de tipus turístic.
Així, quant a les fires nàutiques,
Ports IB ha estat als salons de
París, Gènova, Dusseldorf,
Mònaco, Barcelona i Palma.
Enguany, a més, hem estat convi-
dats d’honor del Saló
d’Hamburg. Pel que fa a les turís-
tiques no hem faltat a les fires de
Berlín, Londres i Madrid. Sí, ha
estat un gran esforç promocional
per donar suport al sector nàutic.
Més encara, si tenim en compta
que ho hem fet en temps de crisi.

«Ports IB no és un negoci. És  un  servei  públic
que té l’obligació de mantenir en bon estat la
qualitat de les instal·lacions portuàries i del
servei que mereixen els usuaris nàutics.
L’actualització  dels  cànons  no  té  afany
recaptador.  Es  tracta  de  complir  la  Llei i 
d’actualitzar uns cànons que eren molt baixos»

«Les accions dutes a terme durant aquesta
legislatura han permès incrementar  el  nombre
d’amarratges  en  unes  1.400  places  noves»

«Ports de les Illes Balears ja té enllestit 
l’esborrany del Reglament de la Llei de Ports»

LES FRASES

La Conselleria de Medi Ambient, a través de Ports IB, col·laborarà
amb les regates del circuit ANAM 2010 que arriben a les nostres illes.
Aquest circuit preveu, entre altres, l'organització de les regates
següents: La Ruta de la Sal, de l'1 al 4 d'abril, entre el CM Port
Ginesta (Sitges) i Sant Antoni de Portmany; La Regala del Delta, del
30 d'abril al 2 de maig, que cobreix el recorregut CM Port Ginesta -
Sant Carles Marina (La Ràpita - Port dels Alfacs); la de la Badia de
Pollença, que tindrà lloc els dies 21, 22 i 23 de maig entre el CN
Garraf i el RCN Port de Pollença; la Ruta de la Tramuntana, entre el
2 i el 4 de juliol entre els clubs nàutics el Balís i Sant Feliu de Guíxols
i la Regata Sóller, entre els dies 8 i 12 d'octubre entre el CN Garraf i
el Port de Sóller.
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L’abraçada 
del Nord de

Mallorca
Amb prop de mil amarratges, és un dels
ports illencs on encara coexisteixen vaixells
de pesca tradicional  i de náutica esportiva

Les excel·lents condicions natu-
rals del seu abric que caracterit-
zen l’espai portuari del Port de
Pollença proporciona als nave-
gants la sensació d’estar ben pro-
tegits, quasi abraçats per una
estructura portuària que compta
amb tots els serveis.

Com la mateixa Pollença, el
port és un dels espais amb més
història de tota la Mediterrània.
Es té constància del seu ús com a
refugi des de l’antiguitat.
Fenicis, romans, cartaginesos i
àrabs han cercat durant segles el
seu abric, una funció que, ara per
ara, encara roman inalterable.

Amb una calat molt discret, el
primer gran projecte de reforma
de les instal·lacions portuàries
data de l’any 1930 tot i que no
serà fins a 16 anys més tard quan
es construí un nou dic d’abric
que, combinat amb el contradic
que forma la prolongació de l’es-
pigó, proporciona al port natural
la seva ampla zona abrigada
interior. 

Després, el port de Pollença ha
estat objecte de successives
mesures i actuacions de millora
que han afectat tant als molls
adossats i de ribera, com als dra-
gats i als pantalans. Dins aques-
tes mesures, cal recordar que
aquest ha estat el primer dels
ports de gestió directa del
Govern de les Illes Balears que
s’ha beneficiat de la tasca d’acti-
vació de les llistes d’espera inicia-
da aquesta legislatura per Ports
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El passat 16 d'octubre tingué lloc
al port de Sant Antoni de
Portmany una jornada formativa
sobre bones pràctiques, en el
decurs de la qual s’oferí als pes-
cadors professionals informació
diversa sobre els mitjans de lluita
contra la contaminació dels què
disposa el port, la ubicació dels
contenidors de recollida selectiva
de residus i la seva correcta utilit-
zació, el manual de bones pràcti-
ques mediambientals, el Conveni
MARPOL, i es va fer, a més, un
repàs fotogràfic de les accions de
lluita contra la contaminació rea-
litzades al Port de sant Antoni de
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IB. El procediment que s’ha
seguit i que ara es pensa conti-
nuar fins a completar tots els
ports de gestió directa, comença
per actualitzar i posar al dia el
propi llistat, amb vista a conèixer
quina és la seva dimensió real.
Després s’activa el procés per tal
que els aspirants confirmin la
vigència de la seva sol·licitud. I
finalment, es procedeix a la justa
assignació dels espais lliures, per
ordre cronològic de la petició, a
aquells que han acreditat reunir
els requisits exigits.

Amb prop de mil amarratges,

el port de Pollença és un altre dels
molts espais portuaris illencs on
coexisteixen els vaixells de pesca
tradicional amb les embarcacions
esportives i d’esbarjo. I és també

un punt destacat per al tràfic local
de passatgers, molt dels quals
aprofiten les seves instal·lacions
per desplaçar-se fins a Formentor.

El fet cert és que, sigui com vul-

gui, tots els amants de la mar,
pescadors o aficionats a la nàuti-
ca, troben en el refugi del Port de
Pollença la sensació d’ésser abra-
çats per la mar.

Bones pràctiques ambientals a Sant Antoni

Un moment del curs de bones pràctiques ambientals a Sant Antoni.. 

El port de Pollença ofereix més de 1.000 amarratges a embarcacions tradicionals de pesca i esportives. Foto: T. OLIVER 

Portmany per part del personal
de Ports IB al llarg dels darrers
anys ( incendis, vessaments, abo-
caments, etc.). El curs finalitzà
amb la realització d’unes proves
pràctiques d’utilització de la
màquina d´aspiració d’aigües
residuals i de sentina. Aquestes
proves s’efectuaren amb dues de
les embarcacions de pesca amb
base al port.

L’experiència va esser molt
positiva i en breu es realitzarà
una altra activitat, en aquest cas
adreçada als professionals de
llista 6ª (embarcacions d’excur-
sions turístiques, xàrter i activi-
tats aquàtiques ), que treballen
en el Port.
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